

## WEST BENGAL STATE UNIVERSITY

B.A. Honours 5th Semester Examination, 2021-22

## ARBADSE02T-ARABIC (DSE1/2)

Time Allotted: 2 Hours Full Marks: 50

The figures in the margin indicate full marks.

Candidates should answer in their own words and adhere to the word limit as practicable.

 $10 \times 1 = 10$ 

## 1. ترجم عن أي واحد من التالية الى اللغة الإنجليزية:

(a) (أ)هذه الساغة مستودرة من اليابان (ب) يزورقائد القوات السعودية الهند في الشهر القادم (ج) حرية ذي المال الكثير محدودة (د) هبطت طائرة على مطار الرياض الده لـ.

(ه) يخرج النمل في الصيف لكي يجمع الطعام لشتاء (و) شنّت المقوات حملة بحثاً عن الأسلحلة (ز) تسا فرأ ها لي القرى إلى المدن الكبيرة طلبا للعلم و الكتب

(b) هو على بن مصطفى الطنطاوى ولد فى دمشق ـ و كان أبوه آمين الفتوى، و قرأعلى علماء دمشق و دخل مدرسة نظامية و نال شها دة الحقوق من الجامعة السورية و اشتغل بالصحافة فترة و بتعليم اللغة فى العراق و لبنان و مصر و دخل فى القضاء ـ ولم يقطع عن التدريس و الكتا بة ـ ثم إنتقل إلى الحجاز ـ وبعد عُيِّنَ أستاذا فى إحدى الكليات فى مكة ـ هو من كبار العلماء الذين أنجبتهم الأمة العربية فى هذا العصر ـ

 $10 \times 1 = 10$ 

## 2 ترجم أي واحد من التا لية الى اللغة العربية:

- (i) Khalid improved his knowledge. (ii) The singer sings a song. (a)
- (iii) Learned men pass many nights awakened. (iv) This most efficient Car is from TATA. (v) No one Came to the College except the poen. (vi) There are neither Catalogues nor-manuscripts in the library. (vii) The Govt. made its target to eradicate the illiteracy
- All the Arab-Israeli Wars are characterized by indecisiveness and every such (b) War Carried within itself the germ of the war that followed. No previous agreement or pledge could defy the pressure of Zionist ambitions or the urgency of Arab rights. The War of 1973 and the policy and agreement are not different from the rest of previous wars. It has increased in an unprecedented manner.

 $10 \times 1 = 10$  الإنجليزية:  $2 \times 10 \times 10 = 10$  عشرة ممايلي إلى الإنجليزية:

معاهدة نقدية ـ وزارة الدا خلية ـ مؤ تمروطنى ـ إجتماع مجلس الإدارة ـ سلطه عليا ـ لجنة الإنتخابات ـ حقوق الإنسان ـ إتفاق تجارى ـ معا هدة ثنا ئية ـ مستشار مالى ـ حرية الصحافة ـ حرية الفكر ـ سوق سوداء القضية السيا سية ـ مصدر رسمى ـ

 $2 \times 5 = 10$  .4 .4 ... استخدم أيّ خمسة في الجمل:

مجلس الأمن - تكنو لوجيا - آثار تاريخية - طيران حربى - علامة تجارية - ميعاد - الحينسية - إنذار

 $10\times1=10$  (ايّ و احد) اكتب مقالة باللغة العربية:

- (a) فيروس كورونا والعالم الحالي
- (b) تطور المسرحية العربية في العصر الحديث
  - (c) حقوق النساء في الاسلام -

N.B.: Students have to complete submission of their Answer Scripts through E-mail / Whatsapp to their own respective colleges on the same day / date of examination within 1 hour after end of exam. University / College authorities will not be held responsible for wrong submission (at in proper address). Students are strongly advised not to submit multiple copies of the same answer script.

\_\_\_\_×\_\_\_